
 
Protokół Nr 35/10 

z posiedzenia komisji rewizyjnej 
dnia 27 stycznia  2010 r. 

odbytego w sali konferencyjnej urzędu nr 201 

Rozpoczęcie posiedzenia godz. 8 00

Zakończenie posiedzenia godz. 10 40

Posiedzenie komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Bronisław Jurec ,który powitał
wszystkich obecnych na posiedzeniu .
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik do
protokołu oraz  Wójt Gminy Kazimierz SzarŜanowicz , Zastępca Wójta Jerzy Makowski i w części
posiedzenia  dotyczącego  spraw  finansowych  Skarbnik  Gminy  Wiesława  Łoch oraz  Sekretarz
Gminy Danuta śygadło.
Na podstawie  listy obecności  przewodniczący komisji  stwierdził  quorum przy którym komisja
mogła  obradować i podejmować prawomocne decyzje i opinie . 
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie otrzymując materiały . 
Przed przystapieniem do zatwierdzenia porządku obrad radny Edward Lutyński zaproponował , aby
komisja zapoznała się z protokołem pokontrolnym RIO .
Przewodniczący komisji zaproponował , aby do tej sprawy powrócić w punkcie – sprawy róŜne .
Komisja przystała na propozycję przewodniczącego.  
Porządek posiedzenia komisja przyjęła w brzmieniu jak niŜej : 
1.Zatwierdzenie porządku obrad
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję , która odbędzie się 29stycznia  2010 r. 
4.Ocena realizacji uchwał Rady Gminy za rok 2009 
   Opinia komisji na sesję    
5.Sprawy róŜne 
6.Zamknięcie posiedzenia komisji 
Ad.1
Jak wyŜej .
Ad.2
Protokół  Nr  34/09  z  poprzedniego  posiedzenia  komisji  został  przyjęty  jednogłośnie  bez
odczytywania .
Ad.3
Przewodniczący komisji odczytał projekty uchwał przygotowane pod obrady najbliŜszej
sesji  ,  komisja  je  przeanalizowała  ,  otrzymując  odpowiedzi  na  pytania  ,  uwagi  czy
wątpliwości i zaopiniowała jak niŜej :
- projekt uchwały Nr XXXIV/268/10  w sprawie wyraŜenia zgody do zawarcia umowy 
  dzierŜawy na okres dłuŜszy niŜ 3 lata i wyraŜenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
  przetargu na  dzierŜawę – komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie ,
-projekt uchwały Nr XXXIV/269/10  w sprawie wyraŜenia zgody do zawarcia umowy dzierŜawy na
  okres dłuŜszy niŜ 3 lata i wyraŜenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargu na dzierŜawę – 
  komisja   zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie  ,
-projekt uchwały Nr XXXIV/270/10 w sprawie zatwierdzenia „ Planu Odnowy Miejscowości 
 Grabowo „ gmina Stargard Szczeciński 
Wójt Gminy – poinformował ,Ŝe plan odnowy został uchwalony na zebraniu wiejskim w Grabowie
i mieszkańcy mają taką wizję rozwoju tej miejscowości. Na posiedzeniach dwóch poprzednich 
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komisjach dyskutowano nad zapisem  punkt 1 priorytetu II tj. „ Kompleksowy remont starej sali
gimnastycznej  i  umiejscowienia  w  niej  siłowni  wiejskiej  oraz  połączonej  z  kawiarenką
internetową .zagospodarowanie terenu przyległego ( Plac zabaw , wymiana nawierzchni boiska )
"poniewaŜ w  uchwale budŜetowej ten budynek został przeznaczony do sprzedaŜy i jest propozycja
komisji  wyłączenia tego punktu i  tutaj  wójt  powiedział  ,Ŝe  naleŜałoby skonsultować  się  w tej
sprawie  z  mieszkańcami  .  Utrzymanie  dwóch takich  obiektów na  terenie  Grabowo to  pewien
wydatek ,np. w siłowni musi być instruktor , a jest wiele innych potrzeb .
Radny Edward Lutyński – odnosząc się do tego projektu uchwały m.in. powiedział ,Ŝe nie moŜna
podejmować decyzji  za mieszkańców  , przez  7 lat gmina starała się to sprzedać i nie mogła .
Natomiast  moŜna przekazać ten  lokal dla Stowarzyszenia i oni go zagospodarują. Stowarzyszenie
ma  moŜliwość  pozyskania  środków  .  Teraz  wśród  młodzieŜy  jak  stwierdził  radny  jest
zapotrzebowanie na siłownie  , a nie kawiarenki internetowe .  
Przewodniczący komisji powiedział ,Ŝe w tej miejscowości jest nowo wybudowana piękna świetlica
wiejska i z niej trzeba korzystać .
Wójt Gminy -powiedział ,Ŝe ma duŜy szacunek do tego co robi Stowarzyszenie i do osoby, która
tym się zajmuje podchodząc do tego z ogromnym zaangaŜowaniem i dlatego wójt powiedział ,Ŝe
skonsultuje tą sprawę z panem Lisem Prezesem tego Stowarzyszenia i do sprawy powrócimy na
sesji . 
Komisja po dyskusji zdecydowała ,Ŝe naleŜy wycofać  projekt uchwały z porządku obrad sesji  i
wyjaśnić sprawę z mieszkańcami,  a wniosek komisji przedstawiał się następująco ;
Komisja  Rewizyjna  wnioskuje  o  wycofanie  projektu  uchwały  Nr  XXXIV/270/10  w  sprawie
zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Grabowo „ gmina Stargard Szczeciński jako pkt 5  z
porządku obrad sesji .
-projekt uchwały Nr XXXIV/271/10  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/263/09 Rady Gminy
Stargard  Szczeciński  z  dnia  29  grudnia  2009  roku  -komisja   zaopiniowała  projekt  uchwały
pozytywnie,  
Radny Edward Lutyński – wyraził swoją opinię i uwaŜa , Ŝe nadanie nazw ulicom   to akt prawa
miejscowego i powinien obowiązywać po ogłoszeniu .
- projekt uchwały Nr XXXIV/272/10 i Nr XXXIV/273/10  w sprawie uchwalenia przeprowadzenia
konsultacji
Wójt  Gminy poinformował  ,Ŝe  mieszkańcy  zdecydowanie  wyrazili  chęć  ,aby  ponownie  został
złoŜony  wniosek o zmianę nazw miejscowości  i dlatego odbyło się zebranie wiejskie. Postaramy
się bardziej rozbudować uzasadnienie powiedział wójt  i zwrócił się z prośbą  do mieszkańców o
większą frekwencję na konsultacjach . Natomiast odnośnie zmiany nazwy miejscowości  Witkowa I
i II to najpierw musi się odbyć zebranie wiejskie , aby poznać wolę mieszkańców .
Radny  Edward  Lutyński  zaproponował  ,aby  do  uzasadnienia  tego  wniosku   posiłkować  się
dokumentami jakie posiadają mieszkańcy i  nie Komisja ,  ale mieszkańcy wiedzą  dlaczego chcą
zmiany , bo trudno zgodzić się z obecną sytuację , kiedy mieszkańcy  mają problemy z obecnym
zameldowaniem przy załatwianiu róŜnych spraw . 
Komisja zaopiniowała w/w projekty uchwał pozytywnie .  
- projekt uchwały Nr XXXIV/274/10 w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej na terenie Gminy
oraz sposobu jej poboru 
Wójt  Gminy  –  poinformował  ,Ŝe  zgodnie  z  zaleceniem  pokontrolnym  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej musi być podjęta  taka uchwała .
Radny Edward Lutyński – wyjaśnił  ,co to jest targowisko- wszelkie miejsce w którym prowadzony
jest handel, powiedział o wyroku Trybunału  Konstytucyjnego , a następnie do projektu uchwały -
paragrafu 1.ust.2 pkt 5 – przy sprzedaŜy sadzonek drzew , krzewów i kwitów itp. ( od stoiska )
opłata wynosiła 50.00 zł  radny zaproponował obniŜenie opłaty do 10 zł czy nawet 5 zł  i uzasadnił
m.in. tym ,Ŝe są to Targi Agro Pomerania i kaŜdy praktycznie z targów wychodzi z drzewkiem i aby
nie wypatrzyć idei tych targów, bo   są to szkółkarze – producenci sadzonek . Za powierzchnię od
sprzedaŜy płacą do Barzkowic . 
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Przewodniczący komisji  powiedział  ,Ŝe  sadzonki  sprzedawane w Barzkowicach  są   drogie  ,a
zajmowana powierzchnia pod sadzonki jest niejednokrotnie większa niŜ np. pod sprzedaŜ obuwia,
gdzie opłatę się proponuje 20 zł od stoiska .
Radna Ewa Domańska – stwierdziła ,Ŝe skoro zajmują duŜy areał i to im się opłaca to niech płacą
nie 5 zł , a zaproponowała 10 zł .
Wobec powyŜszego komisja przyjęła jednogłośnie  wniosek do w/w projektu uchwały w brzmieniu
jak niŜej : 
Komisja  Rewizyjna do w/w projektu  uchwały  wnioskuje o zmianę  dziennej  stawki  opłaty
targowej wymienionej w paragrafie 1 ust.1 pkt 5 z kwoty 50 zł na 10 zł – przy sprzedaŜy
sadzonek drzew , krzewów i kwiatów itp. ( od stoiska)  
Radny Edward Lutyński w dalszej  dyskusji  powiedział  o duŜych powierzchniach jakie zajmują
karuzele czy dmuchane zamki , Ŝe te urządzenia pojawiają się na naszych festynach , iŜ naleŜałoby
wyjaśnić  czy rada ma prawo całkowitego  zwolnienia .  Zdaniem radnego naleŜałoby wyłączyć
stoiska z rękodziełami i towarami rolno-spoŜywczymi i nad tym naleŜałoby dyskutować .
Radny Edward Lutyński w tej sprawie zgłosił wniosek , aby przeanalizować zasadność pobierania
opłat z moŜliwością zwolnienia stoisk z rękodziełami , stoisk z towarami rolno-spoŜywczymi .
Kolejno poruszono temat dotyczący wyznaczonych sołtysów w złączniku do projektu uchwały jako
inkasentów  do  poboru  opłaty  targowej  (  wykreślić  sołtysa  p.  Grzegorzewskiego  bo  złoŜył
rezygnację ) , gdzie np. podczas Targów  Rolnych jeden sołtys nie będzie w stanie zebrać
 opłaty , czy moŜe pomóc sołtys z innej miejscowości , czy moŜna zlecić dla kogoś innego , padła
propozycja radnego Lutyńskiego czy nie mogłoby być to np. Stowarzyszenie.
Radny Edward Lutyński – powiedział ,Ŝe ta opłata targowa nie będzie mogła wejść w Ŝycie w tym
roku , bo zgodnie z przepisami ustawy o podatkach i opłatach lokalnych powinna obowiązywać od
roku 2011 , bo nie moŜna wprowadzić opłaty w roku jej ustalenia i tutaj radny zaproponował ,aby
przed podjęciem tej uchwały na sesji radca prawny odniósł się do tego , czy będzie moŜliwość
realizacji tej uchwały w roku 2010 .
Komisja do w/w projekt uchwały  zgłosiła  swoje uwagi i wnioski jak wyŜej .       
- projekt  uchwały Nr XXXIV/275/10  w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego 
Radny Edward Lutyński zapytał  czy Wójt dysponuje opinią RIO do spłacenia tego kredytu .
Skarbnik Gminy wyjaśniła ,Ŝe przed rozpoczęciem przetargu występuję się  do RIO o opinię  po
podjęciu juŜ uchwały.
Radny Edward Lutyński – zapytał  panią  Skarbnik czy nie widzi kolizji z uchwałą budŜetową bo
tam jest  kwota  na zaciągnięcie kredytu 9 013 000,00 zł ,a w projekcie uchwały jest kwota
 9 900 000,00 zł .
Skarbnik Gminy – wyjaśniła ,Ŝe ta pierwsza kwota to jest pokrycie deficytu budŜetu gminy , a w tej
drugiej kwocie są równieŜ środki  na spłacenie rat kredytu tego roku .
Komisja dwoma głosami „za” pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały .  
-  projekt   uchwały  Nr  XXXIV/276/10   w  sprawie  zwołania  zebrania  wiejskiego  –  komisja
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie . 
Ad.4
Przewodniczący komisji z informacji dotyczącej realizacji uchwał rady gminy podjętych w 2009 r.
odczytał , ile uchwał podjęto w roku 2009 i jak przedstawiała się realizacja przez referaty urzędu i
jednostki organizacyjne . 
Komisja uwag nie wniosła i przyjęła opinię w brzmieniu jak niŜej : 
Członkowie Komisji Rewizyjnej nie wnieśli uwag co do realizacji uchwał Rady Gminy podjętych w
2009 roku i przyjęli informację .
Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu . 
Ad.5
Sekretarz Gminy przedstawiła dokumenty związane z przeprowadzą w okresie od 10 września do
27 listopada 2009 r. kontrolą kompleksową gospodarki finansowej Gminy Stargard Szczeciński za
lata 2005-2008  wraz z udzieloną odpowiedzią Wójt Gminy o sposobie wykonania zaleceń 
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pokontrolnych . 
Członkowie komisji otrzymali ksero dokumentów .
Ad.6
Wobec wyczerpania porządku Przewodniczący Komisji Bronisław Jurec podziękował wszystkim za
udział i zamknął posiedzenie .

Protokołowała :                                                                                       Przewodniczący Komisji 
Z. Stoczkowska                                                                                          Bronisław Jurec 
Data sporządzenia :                                                                                  Data podpisania :
2010.01.27                                                                                              2010. …...................  
 


